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Často je v dnešní době slyšet, obzvláště v zimním období, kdy pořadatelé a různí nadšenci při-
pravují vesnické bály, taneční zábavy aj. oslavy, že se lidé, bohužel, nemají potřebu scházet. O to 
větší uznání zaslouží naši hasiči a fotbalisté, kteří pravidelně pořádají masopusty, resp, zábavy, 
i když dopředu si spočítají, po zaplacení hudby a dalších nákladů, že jim do společné pokladny 
mnoho nepřibude.

Členové Komise 750 let obce Zbůch při svých setkáních, která se každý měsíc opakují, diskutují, 
jak a čím obohatit společenský život v naší obci.Např. kvitují, že se pravidelně scházejí naši senioři, 
o to více je mrzí, že v dnešní době, neexistuje u nás žádný klub, kam by chodili rodiče se svými 
ratolestmi.Těm pozorným asi neušla informace, vyvěšená v mateřské škole, družině a u vchodu 
s potravinami Droko na náměstí, že výše zmíněná komise uvažuje o zavedení D – KLUBU, kde by 
se scházeli zástupci mladé generace se svými dětmi. Dokonce proběhla na konci února schůzka 
koordinátorů tohoto klubu ve složení Martina Václavová, Edita Stöckelmayerová, Michaela Blaž-
ková, které vás budou včas informovat. 

R. Hrdlička

Není to zase až tak dávno, co jsme si přáli šťastný Nový rok a čas nám z něj ukrojil již téměř 
3 měsíce. Zimu tedy máme za sebou a nutno dodat, nebyla zase až tak krutá a tedy přála lidem 
pracujícím ve stavebnictví, kteří až na krátké časové období vlastně pracovali a pracují nepřetržitě. 
Totéž se dá říci i o práci v naší obci na výstavbě splaškové kanalizace. Také v těchto pracích se 
mohlo plynule pokračovat a přes veškeré problémy (a nebylo jich málo) snad celá akce spěje  
ke  konci. Jsou položeny všechny stoky a odbočení pro přípojky k nemovitostem, dodělávají se 
čerpací stanice, provádějí se kamerové prohlídky a těsnící zkoušky pro předání kanalizace provozo-
vateli. Samozřejmě, že nechci tvrdit, že jsme již práce ukončili, ale opakuji, práce již spějí ke konci. 
Však jsme si těch problémů užili všichni až až. Samozřejmě že vaše problémy jsme museli řešit 
my na obecním úřadě, jinak to prostě nejde a od toho tu jsme, ale věřte, že ani jednání s různými 
firmami a lidmi, které tyto firmy zastupovali a zastupují není a nebylo jednoduché. Nejvíce mně 
mrzelo, že ne vždy se plnily dané sliby a termíny, což se ve finále nakonec ukazuje, konečný termín 
29.2. 08 nebyl dodržen. Nicméně stále jednáme a věříme, že do konce měsíce dubna z naší obce 
zmizí všechny stavební stroje, nákladní auta a s nimi snad i větší část nepříjemností a problémů. 
Tam, kde však už práce ukončeny byly, např. ulice Topolová, Revoluční, Průkopnická, Petra 
Bezruče či Lomená, tam už byla alespoň provizorně spravena komunikace, aby konečně občanům 
v těchto lokalitách ustaly problémy s blátem a prachem, jinde musíme pokračovat. Postupně se 
rozkopané chodníky a volná prostranství uvádí do původního stavu a místní komunikace budou 
opraveny položením frézované drtě a zhutněním, penetrací a zásypem drtí. Ani tyto opravené 
komunikace nejsou ještě samozřejmě ve své konečné podobě a úpravě, ale je to řešení prozatímní, 
na určitý čas.

Jak už jsem dříve uvedl, výstavba splaškové kanalizace stála naši obec nejen řadu problémů 
a jednání, ale především i obrovskou finanční zátěž. Jsme si však vědomi, že nařízení EU je třeba 
do určitého termínu splnit a proto jsme se ani tak ošemetnému úkolu nevyhýbali a přesto, že to 
zrovna nebyla populární záležitost, řečeno mluvou dnešní mladé generace „šli jsme do toho“. 
V závěru svého příspěvku vztahujícího se ke kanalizaci bych chtěl upozornit, že do splaškové 
kanalizace nelze napojit dešťové vody ze střech a dvorních vpustí. Kanalizace na tuto kapacitu 
není vyprojektována a nastaly by problémy v čerpacích stanicích na čističce a samotném potrubí. 
Tyto dešťové vody je třeba napojit do dešťové kanalizace a ta byla již vybudována v minulých 
letech. Dále připomínám, že každá kanalizační přípojka musí mít kontrolní šachtu (revizní šachtu) 
dle projektové dokumentace. Prosím vás o její důkladné prostudování. Pokud by totiž kontrolní 
šachta nebyla osazena, bude tento nedostatek považován jako nedodržení technických podmínek 
projektové dokumentace a bude následovat odpojení od splaškové kanalizace. Ještě jednou žádám 
o dodržení technických podmínek. Další jednání a následné kroky by nebyly příjemné ani pro jednu 

stranu. Možné napojení kanalizačních přípojek 
na splaškovou kanalizaci budou občané včas 
informováni.

Nechceme však budit dojem, že nás „splaš-
ková kanalizace“ a problémy s ní spojené nato-
lik pohltily, že už na nic jiného čas nezbýval, 
ba právě naopak. Řekli jsme si když už, tak 
už a zakousli se i do jiného problému, který 
však vyřešit také potřebuje a tím problémem 
je školní jídelna. Základní školu jsme už téměř 
opravili chybí dodělat zateplení, fasáda a nátěr 
na druhé polovině školy, ale školní jídelna 
byla jen s menší či větší námahou udržována 
v chodu již dlouhá léta. Podařilo se nám tedy 
získat od Ministerstva financí dotaci ve výši 6,5 
mil. Kč a ještě před začátkem letních prázdnin 
se započne s celkovou a rovněž nákladnou 
rekonstrukcí tak, aby začátek nového školního 
roku mohl být i po stránce stravování započat 
v nových prostorách. Pokud se celá akce 
během školních prázdnin nedokončí, určitě 
počítáme, že všechny práce budou směřovány 
tak, aby vlastní chod provozu nebyl od září 
narušen. Tým kuchařek pod vedením pí Vrbové 
opět bude zajišťovat stravování jak MŠ a ZŠ 
ve Zbůchu, tak i pro zájemce z řad veřejnosti 
tak, jak je tomu i dosud.

Než však nastanou letní prázdniny našich 
ratolestí, dovolte mně se ještě trošku vrátit do 
zimy a maličko zrekapitulovat kulturní dění 
v naší obci.

Kromě několika plesů, které zajišťovali 
jednak místní hasiči a sportovci – fotbalisté, 
proběhly také celkem dvě hasičské výroční 
schůze tzv. Valné hromady a to jak ve Zbůchu 
26.1. 08, tak i v Červeném Újezdě 2.2. 08 
kde byla zhodnocena celá činnost SDH, ale byl 
dán prostor i vzájemné neoficiální komunikaci 
a zábavě. Místní sbor dobrovolných hasičů pak 
v měsíci únoru 9.2. 08 zorganizoval Masopust-
ní průvod obcí a to i s pěveckou účastí, s účastí 
„práskačů“ a hudbou, což mělo mezi občany 
velmi pozitivní ohlas a všem zúčastněným 
patří naše poděkování. OÚ ve Zbůchu přispěl 
finanční částkou jednak na pořádání průvodu 
a jednak na zapůjčení masek. Pro potřeby 
SDH ve Zbůchu byla zakoupena elektrocentrála 
o výkonu 6 kW a to za odcizenou elektrocen-
trálu. Pachatel krádeže však dosud dopaden 
nebyl. Pro oba sbory, tedy Zbůch i Červený 
Újezd, jsme uzavřeli u pojišťovny Kooperativa 
tzv. pojištění zásahových jednotek, neboť přes 
všechna bezpečnostní opatření, která je třeba 
bezpodmínečně dodržovat, k úrazu při této 
činnosti dojít může, což si ale samozřejmě nikdo 
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z nás nepřeje. Pro SDH Č. Újezd byl zakoupen plně vybavený požární 
přívěs a zakoupeny byly i ochranné přilby.

Oba tyto sbory svojí činnost skutečně vykonávají svědomitě a kdykoliv 
je třeba, bývají na místě včas a bez ohledu na svoje osobní volno, kdy 
někdy i do ranních hodin hlídají na tzv. požářišti, aby nedošlo k opět-
nému rozhoření atd.

Valná hromada pak proběhla i u TJ Baník Zbůch čili fotbalistů a i zde 
se hodnotila nejen činnost tohoto sportovního klubu, ale i zde byl dán 
prostor neformálnímu setkání. Také místní fotbalový klub naší obce dob-
ře reprezentuje a je hojně podporován místními fanoušky, kterým tou-
to cestou určitě také patří poděkování.

Další moje zastavení patří místní obecní knihovně o jejíž provoz se 
příkladně stará pí Horová. O provoz je velký zájem, knihovna totiž čítá 
9000 svazků. Velký zájem je i o internet a protože OÚ má nadále zájem 
na jejím provozu, provedli jsme přestavbu a vymalování jedné místnosti 
tak, aby svému účelu co nejlépe sloužila i do budoucna.

Už výše jsem se zmínil o tom, že letošní zima na sníh a mráz nebyla 
až tak zlá a tedy s odklízením sněhu rozhodně nebylo tolik práce, jako 
v některých jiných letech a tak se pracovníci OÚ věnovali jiným čin-
nostem. Prováděli prořezávání dřevin ze Zálužského potoka od lávky 
u hřiště TJ Baník Zbůch až k odvalu na Starém Dole, dále odstraňovali 
stromy, které hrozily, že by při silném větru mohly způsobit úraz. Jed-
nalo se např. o topoly u hřiště TJ Baník Zbůch, stromy byly nahnilé 
a již částečně suché.

Čistili kanálové vpusti dešťové kanalizace a byly osazeny kalové koše 
na silnici I/180, která obcí prochází.

Abychom co možná nejvíce zlepšovali životní prostředí v naší obci, 
delší čas již usilujeme o výstavbu sběrného dvora. Tím by byl z větší čás-
ti řešen problém, kam s odpadem téměř všeho druhu. Teď se konečně 
naše snaha potkala s pochopením u vyšších orgánů a dotace na výstavbu 
toho sběrného dvora by měla být rozhodnutím ministra životního pro-
středí potvrzena. Důležité je nejen to že snad konečně zmizí černé sklád-
ky, jako tomu bylo u odvalu „Na Šachtě“, kdy celý prostor byl našimi 
pracovníky vyčištěn a veškerý „materiál“ odvezen částečně na skládku 
Vysoká – Dobřany a částečně do sběrných dvorů, kde však je to všech-
no za úhradu, ale pro všechny občany naší obce bude provozován sběr-
ný dvůr bez jakékoliv úhrady. Tedy odpadnou občanům naší obce sta-
rosti kam např. s trávou, listím či vysloužilou ledničkou. Chod tohoto 
sběrného dvora bude v určitých dnech a hodinách zase zajišťovat OÚ 
a když jsem uváděl, že pro občany to bude zdarma, tak samozřejmě pro 
obec jako takovou tomu tak samozřejmě nebude a OÚ i na provoz to-
hoto sběrného dvora musí ve svém rozpočtu napříště pamatovat. Vý-
sledek by ale měl stát zato, nemyslíte ? 

Zatím jako každým rokem opět připravujeme sběr nebezpečného i vel-
koobjemového odpadu, přesné termíny včas sdělíme, aby se na tyto akce 
mohli občané s předstihem připravit.

Tak to byl takový stručný výčet dění v naší obci převážně v zimním 
období. Nás však z jara čekala jako každým rokem jedna událost, na 
kterou se těšily zejména děti a tou je tradiční Úherecká pouť, která v le-
tošním roce připadla na 22. a 23.3. 08. Co je však naprostou raritou, 
na tento termín připadly naprosto výjimečně i Velikonoce, což snad ani 
pamětníci, kterým je kolem osmdesáti let dosud ( jak jsem se ptal) ne-
pamatují. Ať jsme měli radost či výhrady bylo to zkrátka tak a proto 
na slavnostních stolech v našich domácnostech se kromě vonících ko-
láčů pyšnily i bílí beránci, čokoládoví zajíčci a kachničky, či krásně zdo-
bená vajíčka v nejrůznějším provedení tak, jak to jen naše fantazie a do-
vednosti dovolily.

Ostatně takovou inspirací nám mohla být „Velikonoční výstava“ žá-
kovských prací, která se uskutečnila 18.3. 08 v době od 13 hod. - 17 hod. 
v budově ZŠ a věřím, že všichni kdo tuto výstavku navštívili byli nadšeni 
tím, co děti pod odborným vedením pedagogů dokáží vytvořit. Všem sr-
dečně děkujeme, tedy žákům i pedagogům a těšíme se zase na nějakou 
další neméně zdařilou akci.

Přátelé, ať jste dali přednost tradiční pouti či jste upřednostnili 
Velikonoce, nebo snad jste „sladili“ obě akce dohromady, což asi bylo 
ve většině domácností, přeji vám krásné, teplé a slunečné jaro, věřím, 
že všem dětem se vydařila nejen pouť, ale že byla i bohatá velikonoční 
pomlázka.

A co říci nakonec? No přece, že jaro začíná a tedy si 30.3. 08 ne-
zapomeňte seřídit hodiny a hodinky, začíná přece letní čas.

J. Skála

Splašková kanalizace
Výstavba splaškové kanalizace v obci se chýlí k závěru. Všechny ka-

nalizační stoky jsou položeny včetně odbočení pro přípojky. Oproti pů-
vodnímu projektu doznala část kanalizačních stok z různých důvodů 
změny trasy a přibyly dvě čerpací stanice. V současné době je dílo plně 
funkční a probíhá zkušební provoz, takže občané již mohou napojovat 
své nemovitosti. Všichni majitelé nemovitostí dostali do poštovní schrán-
ky od obecního úřadu oznámení, ve kterém jsou uvedeny podrobnější 
informace. Znovu upozorňujeme, že do nově zbudované kanalizace ne-
smí být vypouštěny dešťové vody. Zbývají už jen dodělat povrchy ko-
munikací, terénní úpravy v jednotlivých ulicích a v prostranstvích, opra-
vy způsobených škod a na závěr udělat celkový úklid obce. Vybudováním 
a užíváním tohoto díla přispějeme všichni značnou měrou ke zlepšení ži-
votního prostředí v obci. Jiří Hájek, starosta

V červnu bude školní 
jídelna uzavřena

Naše školní kuchyně zajišťuje stravování pro žáky základní školy a pro 
děti z mateřské školy. Bohužel v průběhu času a v souvislosti se sjed-
nocováním našich norem a evropskými, již školní kuchyně a jídelna ne-
odpovídá současným požadavkům kladeným na tyto provozy. Tato sku-
tečnost je doložena vyjádřeními, ze kterých vyplývá, že pokud nebude 
provedena razantní přestavba kuchyně, jídelny a sociálního zařízení, po-
zbude platnosti výjimka z plnění hygienických požadavků, kterou udě-
lila školní jídelně Krajská hygienická stanice Plzeňského kraje se sídlem 
v Plzni. Nesplnění stanovených podmínek hygienickou stanicí by ved-
lo k úplnému uzavření školní kuchyně a jídelny, což by mělo fatální do-
pad na naše děti. Vzhledem k tomu, že jsme byli nuceni v minulých le-
tech řešit havarijní stav základní školy a družiny, přišla na řadu školní ku-
chyně až letos. Podařilo se nám získat dotaci ve výši 6 500 00.- Kč z tzv. 
„ Porcování medvěda“, kdy za pomoci poslaneckých iniciativ jsou pří-
mo finančně podpořeny různé projekty v obcích. Za tyto peníze, které 
budou ještě doplněny z obecního rozpočtu, bude provedena během léta 
rozsáhlá rekonstrukce, která bude obsahovat především nové vybavení 
do kuchyně, rekonstrukci elektroinstalace, vodoinstalace, kanalizace 
a sociálního zařízení, výměnu chodníku před budovou se zajištěním bez-
bariérového přístupu do jídelny a v neposlední řadě bude instalována též 
nová vzduchotechnika. Velice důležitá informace pro strávníky je, že od 
16. června 2008 bude školní kuchyně s jídelnou mimo provoz, protože 
již začnou stavební práce a prvního září bude znovu otevřena již zre-
konstruovaná školní kuchyně s jídelnou. V případě potřeby se zvažuje 
i varianta náhradního stravování. Jiří Hájek, starosta

Sběrný dvůr
Další velice důležitou akcí prospěšnou pro životní prostředí, kromě 

splaškové kanalizace, je výstavba sběrného dvora. Umístění sběrného 
dvora je plánováno do prostoru bývalé čistírny odpadních vod, která se 
nalézá severně od obce Červený Újezd. Vedení obce se podařilo zajistit 
dotaci a proto se počítá s výstavbou ještě v letošním roce. Sběrný dvůr 
bude sloužit především občanům obce Zbůch a obce Červený Újezd. Pro 
přístupnost ke sběrnému dvoru bude upravena stávající příjezdová ko-
munikace k bývalé ČOV. Stávající plot bude demontován a kolem ce-
lého objektu bude vybudován nový. Dvůr bude vybaven kontejnery pro 
ukládání odpadu a pro uskladnění ekologicky škodlivých látek a odpadů 
je navržen EKO – sklad Standart ESS. Součástí činnosti sběrného dvo-
ra by mělo být oddělené shromažďování odpadů, jejich dotřiďování a za-
jišťování transportu odpadu do zpracovatelských nebo likvidačních za-
řízení. Pro vybavení dvora bude využit i stávající objekt, kde původně bý-
vala kancelář a sociální zařízení. Tento zděný objekt bude rekonstruován 
a bude sloužit jako kancelář obsluhy včetně zajištění sociálního zařízení. 
Stávající WC a umývárna budou opraveny a bude také provedena nová 
kanalizační přípojka do kanalizačního sběrače, který vede podél areálu. 
Celý objekt by měl být střežen kamerovým systémem. Bývalá čistírna 
odpadních vod byla postupem času zdevastována, poskytovala čas od 
času útočiště bezdomovcům a na své okolí působí dost nevábným do-
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jmem. Jedním z hlavních důvodů, proč byl pro-
jekt sběrného dvora umístěn do areálu bývalé 
ČOV je ten, že po dlouhá léta nabyl nalezen 
smysluplný projekt na jeho využití. Jenom pro-
stá likvidace ČOV by stála nemalé finanční pro-
středky. Jiří Hájek, starosta

Střípky ze školy
 V úterý 4. února proběhl na naší škole zápis do 1. třídy, bylo zapsáno 20 dětí, rodiče 3 dětí 

asi požádají o odklad školní docházky.
V týdnu od 25. 2. do 29. 2. se škola nesla v duchu Masopustu. Na 1. stupni byl projekt velmi 

pestrý, Masopust byl zapojený ve všech předmětech a děti se velmi těšily na masopustní rej, kte-
rý proběhl v pátek v tělocvičně a děti se zde zařádily při tanci. 

Na 2. stupni proběhl barevný tý-
den, kde každý den byl jinak barevný 
a třídy se vždy sladily do jednoho 
tónu. Pak se každý den vyhodnotila 
nejlepší třída.

12. března paní učitelka Jana 
Polívková a Blanka Hájková se 4. 
třídou navštívily v Plzni výstavu Nej-
delší leporelo světa, kde se vtipnou 
a zábavnou formou děti seznámily 
s celými dějinami českého (udatné-
ho) státu a dokonce si napsaly test 
z českých dějin a čekají, že alespoň 
některý test bude vylosovaný.

V pondělí 17. 3. se celá škola 
proměnila v jednu velkou velikonoč-
ní dílnu a žáci si vyrobili velkonoční 
výzdobu. Na 1. stupni se Veliko-
noce nesly v ekologickém duchu 
a všechny výrobky byly zpracovány 
z „odpadu“. Na 2. stupni zdobili 
žáci vajíčka, zdobili misky s osením, 
pletli pomlázky a vyráběli veliko-
noční kolotoč a hnízda na vejce . 
Ze všech výrobků se pak připravila 
výstava Velikonoce ve škole, kterou 
mohla navštívit i veřejnost v úterý 
18. března.

Blanka Hájková, ZŠ Zbůch

v lednu tohoto roku jsem nastoupil do funkce 
ředitele zdejší základní školy. Asi stejně jako 
pro Vás, tak i pro mě byl tento krok spojen 
s určitým očekáváním. Neznal jsem nikoho ze 
současného personálu školy ani představitele 
obce. Věděl jsem o dobré práci s mladými fot-
balisty v místním Baníku, když jsem sem před 
několika lety zajížděl jako trenér žáků Města 
Touškova a později i jako rozhodčí. A protože 
jsem své svěřence učil hrát i šachy, vzpomínám 
rád na velkolepé sobotní turnaje dětí v jídelně 
ústavu pro tělesně postiženou mládež. Právě 
před nástupem do současné funkce jsem tady 
vyučoval ve speciálních třídách. 

Pocházím ze Šumperka na severní Moravě, 
kde jsem se před padesáti lety narodil. Zde jsem 
také absolvoval železniční průmyslovku, ale 
příklad otce mě přitáhl ke studiu pedagogiky. 
Fakultu v Olomouci jsem začal studiem ma-
tematiky a tělesné výchovy, pro úraz při ko-
pané ji dokončil jako speciální pedagog. Po 
vysoké škole mě osud zavál do blízkého Města 
Touškova, kde jsem v roli učitele zvláštní ško-
ly a později ředitele základní školy působil do 
roku 2006. 

Již první seznámení se s „naší“ základní ško-
lou vyznělo velmi pozitivně. Mám slabost pro 
poctivě stavěné budovy z první republiky. Po-
tom jen stačí dobrý správce a škola bývá chlou-
bou obce přesně tak, jako je tomu ve Zbů-

chu. Určitě nás všechny mrzí, že nová fasáda 
probouzí u některých jedinců sklony k van-
dalismu.

Dobrý pocit mám i z otevřeného jednání 
s představiteli obce, které dává příslib pro naši 
spolupráci do budoucna. Také jednání s před-
sedkyní Sokola o využívání sportovních ploch 
u školy bylo vstřícné.

Na hodnocení kvality pedagogického sbo-
ru a jeho práce je ještě brzy, protože všechny 
učitele jsem viděl při vyučovací hodině pouze 
jedenkrát. Přesto už první dojem byl vesměs 
kladný. Sbor oplývá mládím, zejména na 1. 
stupni, má blízko k dětem, své přípravy na 
hodiny mají vyučující dobře promyšleny a od-
ráží se v nich moderní prvky školního vzdě-
lávacího programu. Silnou stránkou bude ur-
čitě výuka cizích jazyků, protože mladí učitelé 
v dětství prošli studiem západních jazyků, ně-
kteří mají i praxi v cizině a dále se vzdělávají. 
Většina z nich se podílí na mimoškolní výchově 
v zájmových kroužcích.

V prvních měsících společné práce jsme 
kromě pololetního hodnocení zvládli rovněž 
celoškolské projekty Masopustní a barevný tý-
den, Maškarní rej a Velikonoční dílnu spojenou 
s výstavou pro veřejnost. Děti se zapojily s nad-
šením, jak máte sami možnost posoudit na in-
ternetových stránkách školy v sekci fotogalerie. 
Právě skrze nově tvořící se www stránky chce-

Vážení rodiče, milí žáci,

NAŠI JUBILANTI
Leden  Karel Pfeifer
 Anežka Vochocová
 Anna Naušová
 
Únor Vlasta Šmatová
 Jan Diviš
 Svatava Nová
 Petr Zajpt
 Danuše Miarková

Březen Vladimír Mego
 Karel Langmajer
 Josef Kulovaný
 Jana Dřevová

Před pár dny přišla na náš obecní úřad po-
zvánka na 12. ročník MOSTECKÝCH 
SLAVNOSTÍ, které se budou konat ve dnech  
5. – 7. září 2008. 
Za naši obec bude vyslán kronikář, pan Ru-
dolf Hrdlička. Ve 3. čísle Zbůšského zpra-
vodaje si budete moci přečíst reportáž z té-
to akce.

Natáčení reklamy
Pokaždé, když někam přijedou filmaři, je to 

pro okolí velká událost a zároveň pro vybranou 
firmu či instituci, velkým pozdvižením. Nejinak 
tomu bylo ve středu, 20. února, kdy do našeho 
regionu zavítala jedna z mnoha barrandovských 
produkcí, která natáčí reklamní upoutávky. 
V dopoledních hodinách „rozhodili“ své 
nádobíčko v sousedním úhereckém kostele, aby 
po několika hodinách se přesunuli do naší obce, 
konkrétně do obchodu - potraviny / Droko. 

Pod dohledem vedoucího této prodejny, panem 
Ing. Josefem Hodanem, všichni osvětlovači, 
technici, asistenti a další pracovníci postupně 
rozebírali a upravovali jednotlivé stojany či 
reklamní štíty, aby vše vyhovovalo k natočení 
reklamního šotu pro TV Nova. Během několika 
hodin vše bylo na původním místě a druhý den 
ti, kteří si přišli nakoupit, jako obvykle, nepo-
znali, že k nám zavítali filmaři z nejznámějších 
českých ateliérů.  R. Hrdlička
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Masopustní týden

Jednoho dne jsme se rozhodli,že si uděláme Masopustní týden od 18.-
22.2.2008. Každý den jsme začínali s legrační písničkou Hlupáku, najdu 
tě a s básničkou Skákala bába. Celý týden jsme pracovali ve skupinách 
a od klauna (to je naše paní učitelka) jsme dostávali pracovní listy při M, 
ČJ, AJ i PŘV. Za každou práci jsme byli bodováni. Měli jsme také krás-
ně vyzdobenou třídu a plno občerstvení – no byl prostě Masopust.

V pátek se vyhlásili vítězové a vyhrála skupiny Tomáš, Anička, Dan 
Š., Romča a Fanda. Na konci pátečního vyučování nás čekal v tělocvičně 
rej, disko a písničky.

Moc se mi to líbilo a chtěla bych to zopakovat.
Napsala Veronika Chvostová – 4.třída

Od 18. – 22.2.2008 jsme měli Masopustní týden, kterým nás pro-
vázela písnička Hlupáku, najdu tě a veselá básnička Skákala bába. Když 
jsme přišli do školy, byla už vyzdobená třída. Všech 5 dní jsme pracovali 
ve stejných skupinách, aby se mohlo bodovat.Body se dávaly za různé 
úkoly např. za pracovní listy, za výrobu šašků z PET lahví nebo za kres-
lení. Za první místo jsme dostávali 3 body, za druhé 2 body, za třetí jen 
1 bod a kdo byl čtvrtý, nedostal bod žádný. Nakonec v pátek vyhrála sku-
pina Tomáše a tam byli ještě Anička, Fanda, Roman a Dan.

Celý pátek jsme skotačili v maskách, třetí a čtvrtou hodinu jsme šli do 
tělocvičny a tam jsme tančili a zpívali.

Moc se mi to líbilo a rád bych to zopakoval.
Napsal David Foud – 4.třída

Celý týden od 18.- 22.2.2008 jsme měli Masopust. Každý den jsme 
zpívali Hlupáku, najdu tě a říkali básničku Skákala bába.Paní učitelka 
vyzdobila třídu. Celý týden jsme nedostávali vůbec žádné domácí úkoly 
a jako jediná třída měla všechny úkoly ve škole bodované a v pátek jsme 
byli zvědavi na celkového vítěze. Pracovali jsme ve skupinách na pracovní 
listy. Během celého týdne jsme sledovali jednotlivé skupiny a jejich body. 
V pátek se vše vyhodnotilo a vyhrála 2. skupina – Tomáš, Anička, Fanda, 
Romana a Dan. První dvě hodiny jsme byli ve třídě, kde jsme měli plno 
dobrot a třetí a čtvrtou hodinu jsme šli do tělocvičny, kde byla diskotéka, 
prostě nádherný masopustní rej.

Myslí, že se to všem líbilo a chtěl bych to zopakovat. 
Napsal Tomáš Kovanda - 4.třída

V únoru se slaví Masopust a tak i my jsme se rozhodli a udělali si Ma-
sopustní týden od 18. – 22.2.2008. Byl to takový týden jakoby bez uče-
ní a bez domácích úkolů. Ale jiných úkolů jsme vypracovali spoustu ve 
svých skupinách, psali jsme na pracovní listy při ČJ, M, PŘV, VL i AJ. 
Myslíte, že jsem na něco zapomněl? Ale jistě že ano, zapomněl jsme 
na pracovní činnosti, protože tam jsme vyráběli z pet lahví každý svého 
Šaška Vaška. Udělali jsme mu mašli, boty, ruce, hlavu i čepici. Byl nád-
herný. Ještě bych zapomněl, každou první hodinu jsme zahajovali pís-
ničkou Hlupáku, najdu tě a legrační básničkou Skákala bába. Práce ve 
skupinách se bodovala podle umístění od 3 bodů až k nule. Když skupiny 
měly práci bez chyb, rozhodoval čas, která to odevzdala dříve.

V pátek už byl Masopustní rej, diskotéka a občerstvení.
Na závěr bych to zhodnotil, že se to povedlo na 100% a Vám díky, 

že jste si přečetli moje hodnocení. Tak čau.
 Napsal Zdeněk Katera – 4.třída

Jednou jsme se ve škole s paní učitelkou domluvili, že uděláme ma-
sopustní týden od 18.-22.2.2008. Celý týden jsme pracovali ve čtyřech 
skupinách. Já jsem byl ve skupině se Zděndou, Alešem a Danem. Do-
stávali jsme úkoly a za ně body podle správnosti a rychlosti. Na konci 
týdne jsme vše vyhodnotili a naše skupina byla na druhém místě. Hod-
ně nás potěšilo, že jsme celý týden nedostali ani jeden malinký domácí 
úkol. Každý den jsme začínali písní Hlupáku, najdu tě a básničkou Ská-
kala bába. Vyráběli jsme papírové masky a šašky z PET lahví.

V pátek 3. a 4. hodinu se celý první stupeň sešel v tělocvičně a všichni 
měli nějakou masku. Já jsem zatknul paní uklízečku, protože já byl po-
licista a ona vězeň. V tělocvičně jsme zpívali, tancovali a fotili jsme se. 
Třeťáci nás jako přepadali, protože byli převlečeni za gangstery. Celý 
týden byl super a rád bych to ještě někdy zopakoval..

 Napsal Jan Koutský – 4.třída

Jednoho dne jsme se rozhodli, že si uděláme Masopustní týden. Celý 
týden jsme pracovali ve skupinách. Já jsem se dostal s kamarády na dru-
hé místo, ale vůbec mi to nevadí, protože jsme dostali jojo a balónek. 
Měli jsme krásně vyzdobenou třídu a každý den jsme zpívali Hlupáku, 
najdu tě a Skákala bába. V pátek jsme měli masopustní rej. Naše paní 
učitelka se převlékla jako klaun, já jsem byl indián. Nejvíc se mi líbil po-
licajt. Každý přinesl něco dobrého k jídlu a ve třídě jsme měli hody. Paní 
učitelka „napekla“ dvě krabice brambůrků. Celý týden jsme nedostali 
žádnou úlohu.

Moc se mi to líbilo.                                Napsal Aleš Března – 4. třída

Měli jsme soutěže a kde jsou soutěže,tam jsou body. Nejdříve naše sku-
pina měla nulu, ale pak se karta obrátila a nakonec jsme skončili druzí.

Ještě bych připomenul, že paní učitelka nezapomněla na výzdobu tří-
dy, byl přece Masopust.

V den D – tedy v pátek se naše třída převlékla za vojáky, pejsky, ko-
čičky, fotbalisty, princezny a klauny.Všichni v maskách jsme se pak se-
šli v tělocvičně k zahájení masopustního reje. 

Byl to super týden!!!                               Napsal Daniel Čiha - 4. třída

Náš Masopustní týden začal v pondělí 18.2.2008 a byl až do pátku 
22.2.2008. Mezi těmito dny jsme plnili různé úkoly. Každým začátkem 
hodiny byla písnička Hlupáku, najdu tě a básnička Skákala bába. Jed-
notlivé úkoly týkající se Masopustu jsme plnili při ČJ, slovní úlohy při 
M, legrační historické práce při VL, ale i kreslení a nebo výroba šaška 
Vaška. Protože jsme všichni pilně pracovali, tak nám paní učitelka ne-
dávala žádné domácí úkoly. Díky pružnosti paní učitelky, jsme měli nád-
hernou výzdobu naší třídy.

Když nastal pátek, mohli jsme se všichni utlouct. A víte proč? Protože 
jsme se domluvili, že na pátek všichni přineseme různé občerstvení. Těch 

me zlepšit a doplnit informovanost o dění ve škole.
V duchu nového školního programu přibude více vzdělávacích a po-

znávacích akcí mimo školu a obec, jako např. právě proběhlá návštěva 
čtvrťáků v Zpč. muzeu a knihovně v Plzni nebo plánovaný dubnový vý-
jezd druhého stupně na divadelní představení do Prahy. Budeme se také 
zúčastňovat všech dostupných okresních olympiád a sportovních i kul-
turních soutěží a naše mladé reprezentanty maximálně podporovat.

Nakonec bych chtěl vyslovit přání, aby se žáci ve škole cítili dobře, 
brzy poznali význam svého vzdělání a dělali jak svým učitelům, tak i Vám 
rodičům, jen radost.  Mgr. Vlastislav König

pokraèování ze str. 3
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dobrot bylo tolik, že se nám to nevešlo na lavici, proto jsme museli něco dát i do lavice a pití pod 
lavici. Když se vše pěkně uspořádalo, vrhli jsme se na lavici jako kobylky.

Na třetí vyučovací hodinu se celý 1.stupeň přestěhoval do tělocvičny na masopustní rej, kde 
jsme měli různé docela zábavné aktivity. Hlavními lidmi v našem reji byli dva šašci, bába, kominík 
a indiánka (paní učitelky) a pak samozřejmě také ostatní masky. A tak se tancovalo, zpívalo a ve-
selilo na konci toho našeho úžasného týdne. Čtvrtá třída zazpívala pro všechny legrační písničku 
o hlupákovi. Bylo to moc zábavné a některé masky byly i legrační.

Celý týden byl super a chtěla bych to příští rok zopakovat.
 Napsala Kristýna Kašová – 4.třída

Zajímá Vás legrační básnička, se kterou se všichni žáci 1.stupně setkávali po celý 
Masopustní týden a ještě ji provázeli hrou na tělo? 

Tak tady je:
Skákala bába reksum kandr cinka bzinka přes rybník,
skákal za ní reksum kandr cinka bzinka kominík.
Bába se ho reksum kandr cinka bzinka ulekla
a skočila reksum kandr cinka bzinkado pekla.

Chtěla bych poděkovat 
všem žákům, že přistoupili 
na naše „masopustní hrát-
ky“ a přišli v maskách, po-
děkování samozřejmě patří i 
Vám – rodičům, že jste Vaše 
děti podpořili a pomohli jim 
s výběrem té správné masky. 
Ale ani pan ředitel a paní uči-
telky 1. stupně nepokazili ve-
selí a přišli na Masopustní rej 
v maskách.

Všem patří dík a věřím, že 
se dětem celý týden líbil a jistě nebude trvat dlouho a budete mít možnost si 
přečíst další řádky o nové a opět zdařilé akci.

Mgr.Jana Polívková

Výlet do Plzně
Dne 19. 12. 2007 jsme jeli do P  muzea na objednaný výukový 
program Jak se staví město. Když nás paní průvodkyně přivítala, rozdělili jsme se do čtyřech 
skupin a začala soutěž. Měli jsme hledat a zapisovat písmenka. Jedno bylo schované na plzeň-
ských hradbách a vůbec jsme ho nemohli najít. Nakonec jsme ho našli. Pak jsme šli do podkroví 
celého muzea a tam jsme museli z dřevěných baráčků postavit město Plzeň přesně podle plánu. 
Z písmenek, které jsme během soutěže vyhráli, jsme složili slovo velbloud. 

Také jsme se šli podívat do plzeňské radnice, pak na náměstí na trhy a na nákupy a zase vla-
kem zpátky domů. 

Bylo to tam tak krásné, že bych jela klidně znovu.   Napsala Romana Lischková – 4. třída

Pivovarsk  muzeum
Ve středu 19. 2. 2007 jsme jeli do Pivovarského muzea na výukový program. Průvodkyně nám 

nejdřív ukázala film, jak se dělají sudy z lipového dřeva a my přitom svačili. Po svačině jsme se 
rozdělili do skupin- já, Romča, Nikol a Anička. Všichni jsme dostali pracovní listy a hledali a za-
pisovali úkoly a soutěžili. 

Pak jsme šli na trhy a jeli vlakem domů.    Napsala Tereza Hlaváčková -4. třída

Výlet
Dne 19. 12. 2007 jsme jeli vlakem do Pivovarského muzea. Byl to náš výukový program na 

vlastivědu Jak se staví město. Rozdělili jsme se do čtyřech skupin a v těch jsme plnili úkoly. Byla 
to dobrá soutěž. Dostali jsme pracovní papíry, někde jsme museli tipovat nebo hledat schovaná 
písmenka, která jsme na konci potřebovali ke složení tajného slova. Když jsme udělali a vyplnili 
všechny úkoly, dostali jsme povolení a z dřevěných baráčků jsme postavili město. Jakmile jsme 
práci dokončili, šli jsme na vlak a jeli jsme směr domů. BYLO TO SUPER!!!

 Napsal Martin Straka – 4. třída
 

Ve středu 19. 12. 2007 jsme jeli do Plzně vlakem do Pivovarského muzea 
na výukový program Jak se staví město. Ale nejdřív jsme navštívili Mázhaus plzeňské radnice, 
kde jsme se koukli na vánoční výstavu. Pak jsme pokračovali do muzea. Tam už na nás čekala 
průvodkyně, dostali jsme pracovní listy a rozdělili jsme se do 4 skupin. Prošli jsme celé muzeum 
a vždy v jiné místnosti jsme plnili nějaký úkol, za který jsme dostali jedno písmenko nebo jsme 

to písmenko museli najít. Nakonec když jsme 
získali všechna písmena, tak úkol zněl, sestavit 
tajné slovo. 

Jak skončil náš program, šli jsme na náměstí 
na vánoční trhy a tam jsme měli rozchod půl 
hodiny. Potom jsme se přesunuli na nádraží 
a jeli domů.   Napsal David Foud- 4. třída

19. 12. 2007 jsme jeli vlakem do Plz-
ně do Pivovarského muzea. V plánu byl vý-
ukový program „Jak se staví město a soutěže 
ve skupinách. Také jsme postavili dřevěný mo-
del Plzně a poslechli si příběh o tom, jak Plzeň 
dostala do svého znaku velblouda. 

Pak jsme měli rozchod a jeli domů. 
 Napsal Aleš Března - 4. třída

Výlet
Dne 19. 12. 2007 jela jenom naše třída do 

Plzně do Pivovarského muzea na výukový pro-
gram Jak se staví město. Rozdělili jsme se do 4 
skupin. V naší skupině jsem byl já, David, Mar-
tin a Honza. Dostali jsme papíry s otázkami a 
hledali písmenka, ze kterých jsme nakonec slo-
žili slovo velbloud. 

Pak jsme šli na vánoční trhy, paní učitelka 
nám dala 30 minut rozchod. 

Domů jsme jeli zase vlakem. Druhý den ve 
škole pro nás paní učitelka připravila další pra-
covní listy s jinými úkoly. 

Moc se mi to líbilo a chtěl bych tam jet zno-
vu.  Napsal Tomáš Kovanda – 4. třída

Pivovarsk  muzeum
Dne 19. 12. 2007 jsme jeli vlakem do Pi-

vovarského muzea na výukový program Jak 
se staví město. Pracovali jsme ve 4 skupinách, 
dostali jsme pracovní papíry, hledali písmenka 
a povídali si. Nakonec nám vyšla tajenka – vel-
bloud. 

Také jsme si šli na náměstí sáhnout na an-
dělíčka a každý z nás si něco přál. Potom jsme 
utráceli na vánočním trhu. 

Další den ve škole jsme dostali od paní uči-
telky podobné pracovní listy s úkoly jako v  
tom muzeu. Když to všichni měli hotové, udě-
lali jsme z toho nástěnku. 

 Napsala Kamila Michnerová – 4. třída

Výlet
Dne 19. 12. 2007 jsme jeli do Pivovarského 

muzea a to proto, že nás zajímalo - Jak se sta-
ví město. V muzeu jsme udělali 4 skupiny, ve 
kterých jsme soutěžili, hledali písmenka na ta-
jenku. Na závěr nám v tajence vyšlo slovo vel-
bloud. Potom jsme dostali zvláštní recept, kte-
rý se jmenoval Štokfiš a museli jsme uhád-
nout, kde se takové jídlo dělá. No vaří se pře-
ce v černé kuchyni. 

Pak jsme šli něco koupit na vánoční trhy 
- nějaké mňamky. Trhy byly super. Ono celé 
to bylo super. 

 Napsal Dominik Wohlgemuth – 4. třída

Ve středu 19. 12. 2007 jsme si udě-
lali výlet do Pivovarského muzea na výukový 
program Jak se staví město. Rozdělili jsme se 
do skupin po čtyřech a museli jsme hledat pís-
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Stalo se již hezkou tradicí, že na Štědrý den si mohou občané 
z kapličky ve Zbůchu a v Červeném Újezdu odnést do svých 
domovů Betlémské světlo, které k nám doputovalo z Vati-
kánu přes Vídeň, Brno, Prahu, Plzeň a Nýřany. 

menka a dostali jsme pracovní papíry s úkoly, které jsme plnili. Pak jsme 
ve sklepě museli složit tajenku – vyšlo nám slovo velbloud. 

Navštívili jsme také Mázhaus plzeňské radnice a trhy, kde jsme měli 
rozchod. Pak jsme jeli vlakem domů. 

Napsala Karolína Kovářová – 4. třída

Pivovarsk  muzeum
Místo vyučování jsme jeli 19. 12. 2007 do Pivovarského muzea na 

program Jak se staví město. Soutěžili jsme ve skupinách a hledali jsme 
písmenka. Také jsme navštívili plzeňskou radnici, kde jsme viděli Bet-
lém a různě ozdobené vánoční stromečky. Na závěr jsme šli na náměstí 
na trhy a pak na nádraží čekat na vlak do Zbůchu. 

Napsala Veronika Chvostová – 4. třída

Dne 19. 12. 2007 jsme jeli se školou do Plzně do Pivovarského 
muzea. Paní průvodkyně si pro nás vymyslela soutěž:

1. hledání písmen
2. křížovku
3. skládání tajného slova z písmen
Ale před tím nám pustila film, jak se dělají sudy. Pak jsme se rozdělili 

do 4 skupin a dali se do práce. Měli jsme tam i pár chyb, ale jinak to 
bylo super. Taky jsme se šli podívat na plzeňské hradby, to bylo dobré. 
Za odměnu jsme stavěli město z dřevěných baráčků. 

Pak jsme měli na náměstí rozchod. 
Vlakem jsme se zase vrátili domů. 

 Napsal František Šneberger – 4. třída

Dne 19. 12. 2007 jsem jel s naší třídou vlakem do Plzně. Sešli 
jsme se v osm hodin před školou a pomalu jsme kráčeli na nádraží. Když 
jsme dorazili do Plzně, nejprve jsme se podívali do Mázhausu na Betlémy. 
Pak se šlo do Pivovarského muzea. Naše prohlídka měla název Jak se 
staví město. Nejprve jsme se nasvačili a přitom nám paní průvodkyně 
pustila krátký film o tom, jak se vyrábí sudy na pivo. Pak jsme dostali pra-
covní papíry s úkoly, utvořili jsme skupiny po čtyřech a já byl ve skupině 
s Davidem, Martinem a Tomášem. Úkol byl jasný:odpovědět na všechny 
otázky na papírech, přitom poslouchat paní průvodkyni, protože ona 
při výkladu nenápadně napovídala. Za správné odpovědi jsme dostávali 
malé papírky s písmenky. Dvakrát jsme ale museli písmenko najít. Naše 
skupina ho našla vždy jako první. Z písmenek nám nakonec vyšla tajen-
ka velbloud, protože je v plzeňském znaku. Pak jsme ještě poslouchali 
pověst, jak se ten velbloud dostal do plzeňského znaku. Nakonec jsme 
stavěli město Plzeň. Když jsme vyšli z muzea za odměnu se šlo na vánoční 
trhy. Rozchod jsme měli jen půl hodiny. S Alešem Březnou jsme náměstí 
obešli čtyřikrát a jednou jsme ho oběhli. Na poslední chvíli jsme koupili 
svíčky pro maminky k Vánocům. Málem jsme to nestihli prokličkovat 
se až k místu srazu. 

Byl to super výlet. Doufám, že příští školní rok tam pojedeme znova. 
 Napsal Jan Koutský – 4. třída

Dne 19. 12. 2007 jsme podnikli výpravu do Pivovarského muzea 
v Plzni. Jeli jsme místo výuky na program Jak se staví město. Když jsme 
přišli do muzea, nasvačili jsme se a pak jsme šli do velké místnosti, kde 
jsem měli první otázku. Když jsme ji zodpověděli, vyšplhali jsme se po 
úzkých schodech na plzeňské hradby. Všechny úkoly jsme vypracovávali 
ve skupinách a nakonec jsme museli vyluštit tajenku. Za tajenku bylo 
slovo velbloud. 

Také jsme se šli podívat do Mázhausu Plzeňské radnice na výstavu 
Betlémů a vánočních stromečků a potom na vánoční trhy. Zpátky domů 
jsme jeli zase vlakem. 

Moc se mi to líbilo a chtěla bych to zopakovat. 
 Napsala Nikol Zajptová – 4. třída

Výlet do Muzea
Ve středu 12. 3. 2008 jsme navštívili Muzeum – knihovnu a výstavu. 

Jeli jsme ráno v 8 hodin vlakem do Plzně. V knihovně nás přivítal pan 
Šedo a zavedl nás do studovny, kam chodí zájemci, kteří si chtějí vypůjčit 
nějakou knihu. Pak nás pozval do knihovny, kde je přes 80 000 knih, 
ale kam nesmí nikdo jiný, než pracovnice knihovny. Zde jsou uloženy i 

vzácné výtisky psané latinsky a německy. Prostředí knihovny ale i Muzea 
je celé zrekonstruované a nádherné. 

Potom jsme šli na výstavu největšího leporela o dějinách českého 
národa, které je dlouhé 70 metrů a vysoké 2 metry. Bylo hodně poučné, 
ale i legrační a našli jsme tam i učivo z vlastivědy o Kazi, Tetě, Libuši 
i Bivoje s divočákem. Nakonec jsme vyplnili soutěžní test. Dominik byl 
tentokrát nejhodnější a Dan Čiha nejupovídanější. 

Moc se mi to líbilo a jel bych tam rád ještě jednou. 
Napsal Tomáš Kovanda – 4. třída

Prohl dka Muzea
Ve středu 12. 3. 2008 jsme s naší paní učitelkou a paní zástupkyní jeli 

do Západočeského muzea v Plzni na výstavu největšího leporela na světě. 
Jelo se vlakem až na hlavní nádraží a pak jsme šli k Muzeu. Ale protože 
jsme měli ještě skoro tři čtvrtě hodiny čas, šli jsme nejdříve do knihovny 
Muzea, kterou nás provedl pan Šedo. Zavedl nás do studovny, kde si 
lidé mohou půjčit jakoukoliv knihu, ale jen když mají speciální průkaz, 
který si zakoupí. Pokud nějakou knihu nemají, tak pracovnice zavolají 
do jiné knihovny a ta jim ji pošle. Do samotné knihovny se ale nesmí, 
ale náš pan ředitel nám to domluvil tak, abychom se mohli podívat i tam. 
Dozvěděl jsem se, že v knihovně je přes 80 000 knih. 

Pak jsme šli na výstavu obřího leporela, které je ilustrované vlastně 
jako komiks. Bylo to částečně poučné a částečně legrační. Já jsem sko-
ro celou dobu stál u části s druhou světovou válkou. Na závěr jsme do-
stali test. Jedna otázka se týkala i druhé světové války: Hitler válku a) vy-
hrál, b) prohrál, c) prospal? Samozřejmě ji prohrál!

Po odchodu z Muzea jsme zašli do cukrárny a já jsem si koupil kávové 
zrno a párek v rohlíku a kráčeli jsme na nádraží. Vlak měl zpoždění, ale 
nakonec jsme přece dojeli domů. 

Byl to super den!  Napsal Jan Koutský – 4. třída

Výprava do Muzea
Ve středu dne 12. 3. roku 2008 paní učitelka uskutečnila spolu s námi 

výpravu do Západočeského muzea v Plzni. 
Ráno jsem vstal, nasnídal se, ale místo brašny do školy jsem vzal batoh 

a šel ke škole. Za chvilku přišla paní učitelka a vydali jsme se na výpravu. 
Po příjezdu do Plzně jsme kráčeli k Muzeu, kde nás uvítal pan Šedo. Nej-
dříve nám řekl, že celé Muzeum prošlo rekonstrukcí. Poseděli jsme chvil-
ku ve studovně a pak jsme měli možnost navštívit knihovnu, kam ani smr-
telník nesmí vstoupit kromě pracovníků Muzea a naší třídy. 

Pak jsme přešli chodbu a vstoupili do velkého sálu, kde je vystavené 
největší leporelo světa. Velmi vtipné obrázky se autorce povedly např. 
jak vypadal Bivoj, Kazi, Teta, Libuše nebo Krok. Když jsme si vše pro-
hlédli, následoval test. 

Pak jsme šli na mls do cukrárny a na vlak směr Zbůch. 
Napsal Daniel Čiha – 4. třída
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Z ČerNé KroNIKy oBCe …
V neděli 6. ledna 2008 po patnácté hodině se v naší obci rozezvučela 

siréna, která svolávala dobrovolné hasiče k zásahu. Požární automobily 
vyjely k požáru dřevěné haly v areálu spediční firmy Logspeed v Ný-
řanech. Po příjezdu hasičů byla už celá stavba v obrovských plamenech, 
takže hasiči se kromě hašení soustředili také na ochranu okolních ob-
jektů. Celkem zasahovalo na sto hasičů ze sedmnácti okolních jednotek 
a požár likvidovali do druhého dne. 

V sobotu 19. ledna 2008 kolem třinácté hodiny přetrhla stavební 
firma provádějící výstavbu splaškové kanalizace plynovou přípojku v uli-
ci 5. května. Na místě zasahovali profesionální hasiči z Nýřan a policie. 
Opravu provedla přivolaná havarijní služby plynáren. 

Ve středu 6. února 2008 byl vyloupen rodinný dům v Topolové 
ulici. Neznámí zloději přišli přes zahradu a po rozbití okna se vloupali do 
domu. Majiteli způsobili nemalou škodu. 

V sobotu 9. února 2008 po patnácté hodině byl nahlášen požár 
komínu v bytovém domu v ulici 5. května, který likvidovali místní dob-
rovolní hasiči. 

V úterý 19. února 2008 zjistila stavební firma, že neznámý pachatel 
vykradl osazenou technologií čerpací stanici splaškových vod na Starém 
Dole v areálu Českých drah. 

V sobotu 23. února 2008 si tři mladíci vypůjčili auto značky Re-
nault. Řidič vozidla nezvládl řízení a v ulici Na Stadionu zdemoloval sto-
žár veřejného osvětlení. Případ šetří Policie ČR. 

V neděli 24. února 2008 v odpoledních hodinách zapálil žák zá-
kladní školy suchou trávu v prostoru pod mateřskou školkou. Požár zlik-
vidovali přivolaní hasiči

Jiří Hájek, starosta

 Usnesení
z 5. veřejného zasedání Zastupitelstva obce 

Zbůch konaného 12. prosince 2007  
v hasičské zbrojnici v Červeném Újezdu

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
a) Rozpočtové opatření číslo 6

2. Zastupitelstvo obce schvaluje:
a) Zprávu o činnosti rady obce za období od jednání zastupitelstva obce  

dne 26. září 2007 do dnešního zasedání
b) Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2007, o místních poplatcích, tak jak 

byla předložena
c) Pořízení úpravy Územního plánu obce Zbůch a Červený Újezd a jako 

kontaktní osobu určuje starostu obce Ing. Jiřího Hájka
d) Přijetí hromadné akcie č. A – 30 akciové společnosti Vodárenská 

a kanalizační a. s., IČ: 49786709, se sídlem Nerudova 25, Plzeň
e) prodej pozemkové parcely parc. č. 778/22 o výměře 799 m� v k. 

ú. Zbůch za cenu 850. - Kč/1m� žadatelům: 
Lucie Králíčková, bytem Plzeň, 
Jiří Mašek, bytem Plzeň,  
a pověřuje starostu uzavřením kupní smlouvy

f)  prodej pozemkové parcely parc. č. 778/25 o výměře 1. 023 m� 
v k. ú. Zbůch za cenu 850. - Kč/1m� žadatelům: 
Klára Milotová, bytem Plzeň 
Jiří Šoltés, bytem Bor, okr. Tachov  
a pověřuje starostu uzavřením kupní smlouvy

g) námitku zastupitelky obce paní Bayerové k 3. zasedání zastupitelstva 
obce, které  se konalo 27. června 2007, považuje za bezdůvodnou 
a z tohoto důvodu ji zamítá. Zápis ze 3. zasedání zastupitelstva obce 
se tímto považuje za správný a schválený. 

h) námitku zastupitelky obce paní Bayerové k 4. zasedání zastupitelstva 
obce, které se konalo 26. září 2007, považuje za bezdůvodnou a 
z tohoto důvodu ji zamítá. Zápis ze 4. zasedání zastupitelstva obce se 
tímto považuje za správný a schválený. 

i) Návrh rozpočtu obce Zbůch na rok 2008, tak jak byl předložen
j) Plán financování obnovy vodovodů a kanalizací na období 2008 až 

2018 a stanovuje variantu č. „B „ růstu tempa nájemného. Zároveň 
schvaluje provedení aktualizace tohoto dokumentu po ukončení akce: 
„Čistá Radbuza“

k) návrh kupní smlouvy mezi obcí Zbůch a Vodárenskou a kanalizační 
a. s., IČ:  49786709, o převodu nemovitostí - pozemků parc. č. 
1202, parc. č. 1203 a parc. č. 1216 v k. ú. Červený Újezd a pověřuje 
starostu podpisem kupní smlouvy 

l) Přijetí neinvestiční dotace ÚZ 98116 ve výši 50. 000.- Kč pro zabez-
pečení technických podmínek provozovatelů kontaktních míst Czech 
POINT na obecním úřadu

3. Zastupitelstvo obce ruší:
a) rozhodnutí zastupitelstva obce ze 4. veřejného zasedání ze dne  

26. září 2007, bod 2, písm. c), kterým bylo schváleno pořízení změny 
č. 2 Územního plánu obce Zbůch a Červený Újezd a jako kontaktní 
osoba byl určen starosta obce Ing. Jiří  Hájek

  Ing. Jiří Hájek v. r.  Josef Skála v. r. 
 starosta  místostarosta

PLASTIKoVé MoDeLÁŘSTVÍ
Druhou únorovou sobotu proběhl v KD 

ve Stodě 19. ročník setkání příznivců plas-
tikových modelů pod názvem – KITFEST 
2008. Také tohoto ročníku se zúčastnili Jan 
a David Foudovi. Bohužel nebodovali, da-
leko úspěšnější byli na soutěžích v prosinci v 
Plzni a na počátku února v Mariánských Láz-

ních, kde starší Jan získal hlavní cenu sta-
rosty města ( pohár za diorámu s modely rus-
kých tanků T-34 ) a mladší David zase cenu 
za nejlepší model spojenecké vojenské tech-
niky (s modelem britského tanku Cromwell 
v barvách československé samostatné obr-
něné brigády ve Velké Británii). 

 R. Hrdlička
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85. VÝroČÍ ZALoŽeNÍ FoTBALU 
V NAŠÍ oBCI – 1922 – 2007

Ve třetí části našeho seriálu o historii fotbalu v naší obci jsme 
se rozloučili zmínkou o úspěchu z roku 1985, kdy naše A – muž-
stvo postoupilo z okresního přeboru do krajské I. třídy. 

Ve vzpomínkách pan Stanislav Schejbal pokračuje: „Od této 
doby uplynulo několik let, naplněných tisíci hodin, prožitých na 
stadionu. To však není jediná činnost oddílu kopané. Po mnoho 
let pomáhají MNV v plnění úkolů Volebního programu obce. 
Odpracovali stovky brigádnických hodin při výstavbě prodejen na 
náměstí, na prodejně zeleniny, při sběru železného šrotu. Mnoho 
práce je čeká i na koupališti, které místní národní výbor svěřil do 
péče právě tělovýchovné organizaci. A protože peněz na sportovní činnost není ani dnes nazbyt, 
pomáhají tělovýchovné jednotě řešit finanční otázku organizováním pouťových a václavských 
zábav nebo pořádáním Silvestra. Tělovýchovná jednota nemůže pochopitelně scházet u akcí, 
které se týkají mladých lidí. Proto pomáhá v zajišťování hovorů s mládeží, úzce spolupracuje při 
oslavách Mezinárodního dne dětí. Aby mohli svoji činnost provozovat i další společenské organi-
zace, propůjčuje nejen svůj stadion, ale i společenské místnosti, případně inventář. Svůj domov 
tady například našli malí chlapci – svazarmovci, kterým vyhovuje členitý terén v areálu stadionu, 
kde již zorganizovali několik závodů v cyklotriálu. Také plzeňská ZO ČSCH využívá našeho hřiště 
k pořádání dnes již tradičních závodů chrtů. Je třeba vzpomenout i toho, že v minulosti se konaly 
na tomto stadionu i závody na ploché dráze. Po vybudování stadionu na Borech v Plzni se pak 
přenesl tento sport tam. 

V řízení naší tělovýchovné organizace, jejích oddílů a odborů se již vystřídala celá řada funk-
cionářů, vedoucích, cvičitelů a trenérů. Mnoho z nich pracuje jako funkcionáři KSČ, jako poslanci 
MNV, funkcionáři společenských organizací. Mnozí jsou také nositeli tělovýchovných vyznamenání, 
které získali za obětavou, dlouholetou práci v tělovýchovném hnutí. Těm také patří dík za všech-
ny úspěchy, které naše TJ dosáhla od svého vzniku. 

A proto k těm prvním jménům, které jsou spjaty s historií tělovýchovy a sportu v naší obci, 
můžeme přidat i další : František Hulinský, František Karhan, Antonín Valdman, Zdeněk Přibáň, 
Václav Jindřich a další… .“

Konec čtvrté, závěrečné části Použity materiály z archivu bývalého kronikáře naší obce,  
 pana Stanislava Schejbala. 

MÁ CeSTA ZA FILATeLIÍ  
A PoŠToVNÍ HISTorIÍ

Jako většina kluků v šedesátých letech 20. století, tak i já jsem se věnoval sběratelství. A to snad 
všeho, co neměli kamarádi. Sbíral jsem nálepky, odznaky, mince, neplatné bankovky, etikety od 
vín a sýrů a nevím co ještě. Také jsem sbíral známky. Ty mě nakonec učarovaly a já se jim začal 
věnovat podrobněji. Pomohli mě taky tátovo kamarádi, kteří známky již sbírali několik let a navíc byli 
registrováni v klubu filatelistů 03 – 49 v Chotěšově, kam mě rodiče rovněž v r. 1965 přihlásili. Ten 
tehdy ještě dotoval zdejší Masarykův důl v Týnci a později ještě nějakou dobu i Masarykův Jubilejní 
důl ve Zbůchu. Klub měl v 70-tých letech na 70 členů, ale žádné mládežníky a tak se vlastně musel 
zaregistrovat otec. Začal jsem generálně sbírat kompletní Československo po roce 1945 a známky 
Maďarska, protože se mi líbily jejich náměty. Známky sbírám až po současnost a mám jich pěkných 
pár albumů. V klubu jsem dosud i když dnes již je to vlastně „miniklub“ s členskou základnou do 10 
členů. Scházíme se 2x do měsíce a na našich schůzkách je vždy o čem debatovat. I když nemáme 
žádné sponzory, snažíme se o propagaci filatelie a historie na vlastní náklady. 

V osmdesátých letech jsem pak našel ke známkách ještě jednoho koníčka, kterému se v současné 
době věnuji nejvíce. Je to POŠTOVNÍ HISTORIE. Začalo to někdy koncem 80. let, kdy jsem 
jezdil s naším bývalým předsedou klubu, panem Jiřím Blažkem po burzách a kupoval pohlednice 
Zbůchu a okolí. Tento materiál mne učaroval snad ještě více, než známky a tak jsem k původním 
pohlednicím začal pořizovat pohledy současné. Ne vždy to však vyšlo. A protože během doby 
a zvláště po r. 1993 se o pohledy Zbůchu a okolí začalo zajímat více místních sběratelů a zejmé-
na pak sběratelé ze sousedního Německa, kteří nabízeli platbu v tehdejších markách, ceny nám 
vzrostly tak, že jsme byli nuceni své sběratelské záměry omezit. A tak jsem se soustředil na naši 
poštu ve Zbůchu – její historii, zaměstnance, přespolní vsi, kam poštu doručovali apod. Materiály 
o poště hromadím zhruba od r. 2000 a měl jsem to štěstí, že se mě dřívější, ale hlavně současní 
zaměstnanci zbůšské pošty snaží při mém bádání pomoci. 

Do r. 2003 jsem byl pouze sběratelem. To co jsem nabyl, bylo uloženo v albech, případně se 
materiál třídil na listy. Vše se začalo měnit v den, kdy jsem se setkal s panem Zdeňkem Koutským. 
Navrhl mi, abych ukázal své sbírky i veřejnosti. A protože se blížilo 750. výročí obce, přislíbil 
jsem, že připravím několik listů a především návrhy na poštovní razítko a korespondenční lístek. 
Připravil jsem proto všechny podklady a pomocí vedoucí naší pošty, paní Jaroslavy Murinové, 

která mi zprostředkovala přijetí u tehdejšího 
ředitele České pošty s.p. pro Plzeň-sever, pana 
Miroslava Panského, domluvili jsme se, že po 
nezbytných úpravách se nakonec použije pří-
ležitostné razítko a bude vydána dopisnice. 

Podporu jsme měli u tehdejšího starosty 
OÚ, pana Tomáše Lodra. Po volbách, které 
proběhly ještě před přípravou oslav, nám svou 
podporu přislíbil i nový starosta, pan Ing. Jiří 
Hájek, který i celé oslavy za pomoci sponzorů 
organizoval. V tomto roce jsme založili Komisi 
750 let obce Zbůch při obecním úřadě a jsem 
rád, že funguje dodnes. Komise v r. 2003 za 
pomoci pana Mgr. Karla Fouda, pracovníka 
Státního památkového ústavu v Plzni, který 
upravil texty z našich příspěvků a grafiku, 
vydala publikaci o historii Zbůchu – Od pravěku 
k současnosti a čtyři pohlednice Zbůchu, které 
obec dosud postrádala. Obecní úřad používal 
i obálky s přítiskem, propagující nadcházející 
oslavy, při své korespondenci. V té samé době 
vychází i první číslo Zbůšského zpravodaje, kde 
jsme rovněž navrhli záhlaví, které se používá 
dodnes. 

Další akci, kterou jsme si připomněli v roce 
2005, bylo 60. výročí osvobození Českoslo-
venska a 60 let Sboru dobrovolných hasičů ve 
Zbůchu. Tentokrát jsem za pomocí pošty při-
pravil návrh na příležitostnou cennou nálepku 
APOST k 60. výročí SDH a příležitostnou „R“ 
– nálepku 60. výročí osvobození od fašismu. 
Komise opět uspořádala k uvedeným příležitos-
tem i výstavku na O. Ú. 

V r. 2006 jsem si připomněl výročí zdejší 
pošty, která slavila svých 75 let. Vzhledem 
k tomu, že se na České poště s.p. probíhaly 
organizační změny, nenašel jsem bohužel žád-
nou kompetentní osobu, která by se o „nějaké 
výročí“ zajímala. Na můj návrh a žádost OÚ ve 
Zbůchu pak používala zbůšská pošta aspoň dvě 
varianty příležitostné cenné nálepky APOST. 
Tento rok se obešel bez výstavky. 

Výstavku jsme opět uspořádali k příležitosti – 
30 let od uzavření Masarykova Jubilejního dolu 
ve Zbůchu. K této příležitosti jsem opět požádal 
Českou poštu s. p. o zhotovení příležitostné 
cenné nálepky APOST- nálepka se používala 
od 15. 3. do 30. 3. 2007. Na toto setkání naše 
komise, prostřednictvím OÚ, pozvala pana Ing. 
Grubera, Ing. Čelustku, Ing. Hrnčiříka a pana 
Křivance. V loňském roce si ještě připomněli 
své 85. výročí i zdejší fotbalisté. I k této udá-
losti byla použita příležitostná cenná nálepka 
APOST po celý červen 2007. 

K většině těchto akcí jsem zhotovil přítisky na 
obálky, příležitostné tisky, soukromé dopisnice 
a pohledy. Na žádost České pošty s.p. mě tato 
dle mého návrhu zhotovila ke všem těmto 
výročím personalizované kupony, které jsem 
pak používal spolu s obálkami s přítiskem při 
korespondenci. 

Chtěl bych tímto poděkovat OÚ ve Zbůchu 
za pomoc při našich akcích, kdy nám zajišťuje 
prostory k pořádání našich výstavek a zajišťuje 
i rámy a vitríny k uložení našich celistvostí 
a artefaktů. Doufám, že nás OÚ bude i v bu-
doucnu podporovat. 

František Bláha
člen Komise 750 let obce Zbůch
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V závěru článku pod nadpisem - Dobří holubi se vracejí… z mi-
nulého čísla, jsem vyzval další nadšence o cykloturistiku. Na tuto vý-
zvu zatím reagoval pan Václav Straka, vedoucí sekce cykloturistů při 
Klubu českých turistů v Líních, který zve všechny milovníky o tento 
druh rekreačního sportu na jejich akce. 

„Po CyKLoTrASÁCH 
oKoLo Čr“

(6 cykloakcí v letech 2008 – 2010 s ujetím v průměru 50 km denně)

1. část – úsek Domažlice – České Velenice (Chodsko – Šumava – Že-
leznorudsko – Povydří – Trojmezí – Lipno – Novohradské hory): 
PO 26. 5. – NE 1. 6. 2008 / 7 dnů = 366,5 Km. 

2. část – úsek České Velenice – Horní Lideč ( Novohradské hory – Tře-
boňsko a Horní Lužnice – Slavonicko – Podyjí – Slovácko – Bílé 
Karpaty): PO 29. 9. – ST 8. 10. 2008 / 10 dnů = 506 Km. 

3. část – úsek Horní Lideč – Jeseník ( Javorníky – Moravskoslezské Bes-
kydy – Slezské Beskydy – Jablůnkovsko – Ostravsko – Opav-
sko – Krnovsko – Jesenicko ) – 2. pol. května – 1. pol. června 
2009 / 9 dnů = 452,5 Km. 

4. část – úsek Jeseník – Trutnov (Jesenicko – Rychlebské hory – Králický 
Sněžník – Orlické hory – Broumovsko – Vraní hory – Krkonoše) 
– 2. pol. září – 1. pol. října 2009/10 dnů = 473 Km. 

5. část – úsek Trutnov – Děčín ( Krkonoše – Jizerské hory – Frýdlantsko 
– Lužické hory – Šluknovsko – České Švýcarsko – Děčínsko) 
– 2. pol. května – 1. pol. června 2010 / 9 dnů = 455 Km. 

6. část – úsek Děčín – Domažlice ( Děčínsko – Krušné hory – Teplicko 
– Chomutovsko – Mostecko – Karlovarsko – Kraslicko – Ašsko 
– Chebsko – Český les – Chodsko ) – 2. pol. září – 1. pol. říj-
na 2010 / 10 dnů = 549 Km. 

Celkem 6 cykloakcí – všechny příhraniční oblasti ČR 
– 55 dnů = 2.802 Km. 
Informace: na 1. část akce je nutno se přihlásit ved. akce nejpozději 
do 31. 3. 2008 a uhradit zálohu ve výši 1.850.- Kč.
Na 2. část akce je nutno se přihlásit ved. akce nejpozději do 31. 7. 2008 
a uhradit zálohu ve výši 2.600.- Kč. 
Vedoucí akce: Václav Straka, V Sídlišti 355, 330 22 Zbůch,  
mobil: 721 443 671

ŽIJÍ V NAŠÍ oBCI  
rICHArD SPILLer – 1985

Dnes vám představuji mladého 
muže, který je zatím svobodný, žije se 
svými rodiči na Starém Dole a proto 
se může v klidu věnovat několika svým 
koníčkům. 

Tím hlavním „koněm“ je beze-
sporu fotbal, kterému podřizuje vše. 
V současné době hraje v sousedním 
Chotěšově I. B třídu a podle slov 
místního trenéra, pana Stanislava 
Baxy je „Richard slušný a poctivý 
hráč a škoda, že takových v mužstvu 
nemám více“. Vedle fotbalu si rád v 
letních měsících zajezdí na kole a ba co 
více, s kamarádem – sousedem Janem 
Pláničkou, projeli v krátké minulosti 
část naší republiky, Polska, dvakrát 
se vydali k Balatonu a naposledy sjeli Dunajskou stezku z bavorského 
Deggensdorfu, přes Pasov, Linec, Vídeň až do Bratislavy... 

Naopak v zimním období často jezdí na Šumavu, kde využívá bě-
žecké tratě. 

Protože několik let snil o své účasti na známém závodě – Jizerské 50, 
rozhodl se, že se letos vydá do Jizerských hor a „osahá si“ tento závod. 
Ale přesto, pro pořádek vezmeme toto naše povídání od začátku. 

Richarde, jak a v kolika letech jsi se dostal k lyžování?
„V žákovském věku jsem začínal lyžovat na Šumavě a i pod Čer-

chovem, kam mě vozil otec. Běhali jsme spolu na obyčejných lyžích, 
více méně jsem chodil, protože jsem neznal tak dobře techniku a i v al-
chymii mazání jsem měl mezery. Postupem času jsem si koupil kvalitnější 
lyže a dnes jsem věrný značce Atomic. “

Byl jsi „věrný“ jen Šumavě ?
„Doposud jezdím do oblasti Železnorudska, ale před pár léty jsem vy-

zkoušel běžecké tratě jak v Krušných horách na Božím Daru, tak i na Za-
dově, kde jsem se po několikáté setkal s Katkou Neumannovou“. 

Kdy jsi se rozhodl, že si troufneš na Jizerskou 50, resp. Bedřichovskou 
30?

 „O této možnosti jsem uvažoval před loňskou zimou, ale jak všichni 
víme, před rokem prakticky nebyl žádný sníh“. 

Připomeň nám atmosféru letošního závodu?
 „Do Jizerek jsme vyrazili včas, neboť v Jablonci máme příbuzné a po 

domluvě s otcem jsem se rozhodl, že nastoupím do mého premiérového 
závodu – Bedřichovské 30. Při hromadném startu – přes 400 účastníků 
– jsem si říkal, kam jsem to vlezl, většinou zde byli firemní běžci nejenom 
od nás, ale poměrně dost ze sousedního Německa, Polska, Slovenska, 
ze Skandinávie a dokonce ze vzdáleného Japonska, USA, Kanady a ji-
ných zemí. Prvních 10 km jsem jel v pohodě, pak jsem pocítil bolest 
ve stehenním svalu. Postupně jsem se propadal a dokonce na 15. km 
jsem musel zastavit. Cítil jsem bezmocnost, ale protože byla po celé tra-
se skvělá atmosféra, fanoušci neustále nás hnali dopředu, těžko bylo je 
zklamat i když posledních 5 km jsem jel setrvačností“. 

Na jaké úrovni byla pořadatelská služba?
 „Musím pochválit všechny pořadatele, na každém pátém kilometru 

bylo občerstvení v podobě iontových nápojů, po doběhnutí do cíle měl 
každý závodník svého opatrovníka a ve stanu byl veškerý servis“. 

Na jakém místě jsi skončil a s jakým časem?
 „Běžel jsem s číslem 311 a nakonec jsem skončil na 117. místě ve 

své kategorii. Protože to byl můj první velký závod, jsem docela spo-
kojen“. 

Hned po závodě jste odjeli domů ?
 „Druhý den, v sobotu jsem si projel tréninkový okruh a v neděli s ot-

cem jsme zhlédli masový závod – Jizerskou 50 se všemi světovými esy. 
Na startu se postavilo přes čtyři tisíce závodníků a atmosféra závodu 
byla skvělá!“

Richarde, jménem svým a věřím, že i našich čtenářů, Ti přeji, aby se 
Ti vyhýbala veškerá zranění a naopak, abys nadále skvěle reprezentoval 
naši obec!  Za rozhovor děkuje – Rudolf Hrdlička

ZIMNÍ reKreACe  
– ŠUMAVA 2008

Letos, hned druhý den po Novém roce, se vydalo 27 mladým rybářů 
se svými vedoucími na zimní rekreaci, kterou už druhým rokem trávili 
v útulné chatě Šumava na Hojsově Stráži, kde našli veškeré pohodlí. 
Oproti loňskému roku, kdy chyběl sníh, naopak tentokrát naši mladí si 
zalyžovali do sytosti. Každý den byli až do setmění na sjezdovce a byla 

radost pozorovat ty nejmenší, jak se každou jízdou zdokonalují. U těch 
starších musíme obdivovat, jak ovládají jízdu na snowboardu. Za všech-
ny účastníky bych chtěl poděkovat MO Českého rybářského svazu v Lí-
ních, Sboru dobrovolných hasičů v Červeném Újezdě a též paní Sta-
nislavě Egermayerové za finanční pomoc, díky které se opět podařilo 
zajistit tuto oblíbenou dětskou zimní rekreaci.  Rudolf Hrdlička



10

HoDNoTÍMe PoSLeDNÍ oBDoBÍ Ve FoTBALoVéM 
oDDÍLe BANÍK ZBŮCH

V uplynulém roce jsme u nás v oddíle oslavili 
významné výročí, kdy před 85 lety, v roce 1922 
byl založen v obci fotbalový klub, v dnešní době 
znám pod názvem Baník Zbůch. 

Za celou dobu tu působilo mnoho generací 
vynikajících hráčů a dobrovolných funkcionářů, 
kteří dosáhli řady dobrých výsledků u mlá-
dežnických kolektivů a mužstev dospělých. Je 
sympatické, že právě v loňském roce, náš oddíl 
dosáhl největšího úspěchu v celé historii a tím 
byl postup našeho prvního mužstva do nejvyšší 
krajské soutěže. 

Chtěl bych touto cestou poděkovat všem, kdo 
se na tomto úspěchu podíleli. V první řadě hrá-
čům, trenérům, dobrovolným funkcionářům, 
všem členům oddílu, Obecnímu úřadu ve Zbů-
chu za podporu, které se nám dostává, paní Sta-
nislavě Egermayerové, která se stará „o žaludky“ 
našich hráčů, všem našim sponzorům a i vám, 
vynikajícím fanouškům Baníku, kteří nás pod-
porují při utkáních jak v domácím prostředí, tak 

především na hřišti soupeřů, kdy našim hráčům 
vytváříte domácí prostředí. 

Po podzimní části soutěže vstupujeme do 
jarních bojů na pátém místě se ziskem 23 
bodů. Na hodnocení je však potřeba počkat, 
protože jsme teprve v polovině. Soutěž bude 
ještě hodně náročná a vyrovnaná, ale pevně 
věřím, že v této soutěži obstojíme a nebudeme 
mít sestupové starosti. 

Dalšího úspěchu dosáhl kolektiv B – mužstva 
dospělých, který je lídrem soutěže ve IV. třídě 
okresní soutěže a pokud bude pokračovat ve 
vynikajících výkonech, měla by „rezerva“ po-
stoupit do vyšší soutěže. 

Též nás výborně reprezentovala mládežnická 
mužstva. Po několika letech bylo u nás ob-
noveno mužstvo „minižáčků“, kteří se zatím 
seznamují se soutěží a výsledky u nich nejsou 
podstatné. 

Mužstvo starších žáků hraje okresní přebor 
a zatím je na 4. místě a mužstvo dorostu v té 

samé soutěži je na vynikajícím prvním místě, 
ale je potřeba toto umístění na jaře potvrdit. 

U těchto mužstev bych rád poděkoval všem 
trenérům a vedoucím, kteří se naší mládeži vě-
nují. Především bych chtěl poděkovat panu Re-
inholdu Pluhařovi, který se před více jak ro-
kem zasadil o to, aby u nás hrálo dorostenecké 
mužstvo. 

Nyní ve všech mužstvech probíhá zimní pří-
prava a věřím, že ji v jarních bojích zúročí. 

Dalším významným krokem bylo rozhodnutí 
vybudovat druhou travnatou plochu, kde je ale 
před námi mnoho práce. 

Závěrem vám všem přeji pevné zdraví a hodně 
radostí z výsledků všech našich mužstev. 

PŘIJĎTE NÁS POVZBUDIT,
TĚŠÍME SE NA VÁS !

Sportu zdar a fotbalu obzvlášť !
 Richard Spiller

 vedoucí FO Baník Zbůch

Je dobrým počinem pracovníků Muzea a galerie severního Plzeňska 
v Mariánské Týnici a Okresního archivu v Plasích, že vedle pravidelných 
seminářů, na které zvou všechny kronikáře z celého okresu, se pořádají 
i střediskové aktivy kronikářů. Po schůzkách v Třemošné a Blatnicích, 
se poslední uskutečnila v úterý, 19. února v Líních. 

Do místní knihovny, o kterou se pečlivě stará pan Vladimír Kunst, 
pozval všechny regionální „písmáky“ místní starosta, pan Michal Gotthart 
a kronikářka této obce, paní Helena Svobodová. Vedle úvodního slova 
starosty, vedla celý tento aktiv, paní Jana Dienstpierová, pracovnice 
výše zmíněného Muzea a galerie v Mariánské Týnici. Od ní se všichni 
zúčastnění kronikáři dozvěděli, jaké výstavy či akce připravuje v nejbližších 
měsících jejich muzeum, jak psát kroniky a hlavně, co by se mělo či 
nemělo v nich objevit, aby se neporušily jednotlivé zákony. Pochopitelně, 
velký prostor dostali samotní kronikáři, kteří nejenom, že měli možnost 
představit své obecní kroniky, ale též se rozpovídali, jakým způsobem 
píší tyto kroniky, které by měly být vypovídající hodnotou pro příští 
generace. Kronikář města Nýřan, pan Miroslav Uxa se zmínil, že s vel-
kou hrdostí zapsal mj. do kroniky informaci o slavných jejich rodácích, 
např. o panu Otýsovi, který je největším sběratelem hokejových puků 
na světě. Místní kronikářka, paní Helena Svobodová nezapřela svoji 
bývalou profesi kantorky, když se zmínila o práci s místní školní mlá-
deží, pro kterou připravuje zajímavé akce. Tou poslední bylo povídání 
při knížkách a kresbách o Josefu Ladovi, u příležitosti jeho nedávného 
120. výročí narození. , resp. 50. výročí úmrtí. Také já jsem se zmínil, 
že vedle psaní kroniky, jsem ve Zbůchu dal dohromady partu nadšenců, 
zajímající se o historii naší obce, která působí pod názvem Komise 750 
let obce Zbůch. Její hlavní činností je prezentace obce v podobě různých 

výstav na různá témata. Tou poslední byla výstava u příležitosti 30. výročí 
ukončení těžby černého uhlí v naší obci. Zaslouženě největší obdiv sklidil 
kronikář obce Lochousice, pan Karel Synáč, který ukázal všem, jak se 
má výtvarně vést kronika. Jeho obrázky jsou mistrovským dílem a ani 
se nechce věřit, že „obyčejný“ písmák má takovou dokonalou techniku. 
Na závěr všichni zúčastnění obdrželi různé propagační materiály o obci 
Líně a už nyní se všichni těší na příští setkání kronikářů, na které nás 
pozvali zástupci obce Tlučná. 

Za všechny zúčastněné: Rudolf Hrdlička
 kronikář obce Zbůch

STŘeDISKoVÝ AKTIV KroNIKÁŘŮ

Ve Zpravodaji č. 1 ročník 4 jsme informovali,  
že pan Josef Kůst a pan Miloslav Stava st.  

opravili obrázek na stromu v lese.

Bohužel tento obrázek na konci roku 2007

někdo ukradl. Počátkem března roku 2008 na toto 

místo instaloval pan Kavalír obrázek nový.
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VÍTeJTe V TISKÁrNĚ 
DAIL spol. s.r.o., DoMAŽLICe

Celých pět let, od samého začátku v roce 2003, nám tiskne Zbůšský 
zpravodaj, tiskárna DAIL, která má sídlo v Domažlicích. 

Krátká vizitka tiskárny:
Na přelomu roku 1996/97 firma zahájila provoz v prostorách 

bývalého OÚNZ v ulici Msgre. B. Staška. V létě, roku 1999 se výro-
ba přestěhovala do dnešních prostor, kde původně měla sídlo firma 
– Strojírna Holý v Poděbradově ul. 88. 

SoLASIDo – 13. 12. 2007

Během krátké doby, již podruhé, do naší obce zavítal pan Pavel Justich 
a televizní studio FILM pro z Klatov, se svojí pěveckou soutěží – SOLA-
SIDO, která je určena pro mladé zpěváčky. Tradičně v dopoledních 
hodinách proběhl konkurz a do večerního finále postoupili ti nejlepší. 
V první, mladší kategorii zvítězil ZDENĚK KATERA, v druhé, starší pak 
KRISTÝNA DENKOVÁ. 

1. Kategorie  1. místo – Zdeněk Katera
 2. místo – Nikola Šindelářová
 3. místo – Miroslav Zach

2. Kategorie 1. místo – Kristýna Denková
 2. místo – Lucie Kučerová
 3. místo – Nikola Ruščáková

Pavel Justich pochází ze Stříbra, ale dnes žije se svojí širokou rodinou 
v malé obci Radinovy. 

Nakonec, ať vám sám něco prozradí o sobě a této rodině: „Jsme více 
početná pěstounská rodina, která žije na samém okraji krásné Šumavy 
(nedaleko Neznašov, směrem z Klatov na Běšiny – autor článku). Obec, 
kde jsme se rozhodli žít a pomoci dětem bez rodiny, se jmenuje Ra-
dinovy. Snad proto nás název obce inspiroval k tomu, abychom našemu 
domu dali název RADOVÁNEK. Jmenuji se Pavel a má manželka Len-
ka. Máme svých šest dětí. V roce 2005 se v obci naskytla možnost z bý-
valé školní budovy udělat byt s více pokoji. Když nám obec dům předala 
k tomuto užívání, tak šlo vše náhle tak rychle, až jsme se nestačili divit. 
Během třech měsíců se bílý dům proměnil ve vysněný Radovánek. Po 
celý následující rok jsme vyřizovali naše žádosti o přidělení dětí do pěs-
tounské péče. Nebylo to vůbec jednoduché. V červnu 2006 jsme se jeli 
podívat na čtyři sourozence do východních Čech. Po prvních asi 150 
metrech se z dětských autosedaček ozývalo, už budeme v našem novém 
domečku? Dnes jsou všechny děti s námi pohromadě. Děkujeme vám 
všem, kteří si přečtete naše web. stránky radovanek. eu. Pavel, Lenka 
a všech 10 dětí. 

R. Hrdlička

Karneval našich nejmenších 
28. 2. 2008

V podobném duchu se nesl dětský karneval pro naše žáčky z mateřské 
školy ve školní jídelně, kam byli pozváni jejich rodiče a prarodiče. 

Cením si všech, kteří věnovali čas a hlavně, že investovali finance do vý-
roby svých vtipných a humorných masek či masek svých dětí.          

R.Hrdlička

Masopustní týden v ZŠ
Už Jan Ámos Komenský řekl: „Škola hrou“. A tímto heslem se řídí 

především paní učitelky na I. stupni naší základní školy. Během celého 
týdne od 18. – 22. února pojali učivo formou různých her, kdy žáci např. 
luštili křížovky, kde jim v tajence museli vyjít postavy z maškarního prů-
vodu či museli počítat jednotlivé slabiky ve jménech maškar. Nechyběly 
básničky, písničky a na závěr celého týdne proběhl ve školní tělocvičně 
maškarní karneval s tancem. Žáci II. stupně pojali tento svátek tak, že 
každý den chodili v jiné barvě.   R. Hrdlička

Masopust ve Zbůchu 9. 2.´08
O druhém, únorovém víkendu se procházely po Zbůchu různé masky. 

Všechno začalo, jako tradičně, už ráno v restauraci Baník, kde se maš-
kary měnily do závěrečných podob. Po hodině těchto příprav se pře-
místil : kuchtík, rytíř, zdravotní sestra, bílá paní, mimino, smrtka, jep-
tiška aj. masky na náměstí a postupně během dne prošel průvod té-
měř celou obcí za doprovodu muzikantů a šikovných „práskačů“. Vlo-
žit obr. Práskači

Nesmím zapomenout ani na „kompars“ zvědavců, který k tomuto svát-
ku předjaří patří. Velké poděkování patří místním hasičům, že se ujali to-
hoto nelehkého úkolu, pobavit ostatní!  R. Hrdlička

NÁVŠTĚVA LÁZNÍ
V minulosti jezdily naše seniorky – členky místního svazu důchodců – do 
Konstantinových Lázní, v rámci rehabilitačního pobytu. Po loňských 
prázdninách se vydaly do druhých největších lázní u nás – Mariánských 
Lázní. Několikadenní pobyt v těchto lázních ( které přesně před 200. léty, 
v roce 1808, poprvé oficiálně získaly dnešní název – doposud to byla osa-
da „U kyselky“ ) využily k častým procházkám po okolí, návštěvám slané 
jeskyně, mini parku nad městem a též představení v Městském divadle. 
S úrovní ubytování v hotelu Kossuth v Ruské ulici, byly velice spokojeny. 
V době jejich pobytu zde probíhal 8. ročník Mezinárodního festivalu čes-
ko – německo – židovské kultury pod názvem DEVĚT BRAN. 

R. Hrdlička

www.dail.cz

Tiskárna Dail spol. s.r.o. je schopna v krátkých termínech dle Vašich 
požadavků a návrhů zpracovat zakázku moderním, počítačovým způso-
bem v nejnovějších programech určených pro profesionální typografickou 
a grafickou práci. Stěžejním softwarem jsou programy: 
InDesign CS2 a Corel Draw  - vše v české PC verzi. 

…i když je tato tiskárna hlavně zaměřena na ofsetový tisk, můžete si zde 
nechat zhotovit firemní či soukromá razítka, drobné reklamní předměty, 
jako jsou např. propisovací tužky různých druhů a barev, reklamní zápalky 
a zapalovače, igelitové tašky, trička, čepice, pracovní oděvy s potiskem 
apod.  R.H. 
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regionální 
florbalová 
žákovská liga
Zbůch deklasoval Nýřany 
Střelci se činili, k vidění byly 
brankové hody

Horšovský Týn / O tříkrálové neděli po-
kračovala dalšími dvěma koly regionální flor-
balová liga starších žáků. Dosud neporažený 
Staňkov si v úvodním zápase poradil se sou-
peřem z Blížejova (5:3), ve druhém utkání do-
mácí Go-Go přehráli hosty z Vejprnic (6:2). 
V utkání mezi soupeři z Nýřan a Zbůchu se oče-
kával vyrovnaný průběh, ovšem opak byl prav-
dou. Hráči Nýřan působili od začátku ospalým 
dojmem, během první třetiny lovili míček ze své 
sítě hned sedmkrát. V dalším průběhu hry po-
volili soupeři dalších osm branek, konečný vý-
sledek 3:15 čekal asi jen málokdo. Brankové 
hody pokračovaly i v dalších zápasech, ve čty-
řech z nich padlo deset a více branek. Výjimkou 
byl snad pouze zápas mezi Tlučnou a Cho-
těšovem, kde se blýskli několika povedenými 
zákroky oba brankáři. Po vyrovnaném průběhu 
hry mohli druhé vítězství v soutěži slavit hráči 
z jihu Plzeňska. 
Výsledky 3., 4. kolo: Blížejov - Staňkov 3:5, 
Go-Go Horšovský Týn - Vejprnice 6:2, Nýřany 
- Zbůch 3:15, Staňkov - Chotěšov 9:3, Tluč-
ná - Chotěšov 2:4, Blížejov - Nýřany 6:10, 
Zbůch -  Go-Go Horšovský Týn 9:1, Vejprnice 
- Tlučná 2:10 

Tlučná třikrát vítězně
Dosud neporažený Staňkov vyšel bodově téměř naprázdno

Horšovský Týn / V neděli pokračovalo další-
mi sedmi zápasy 5. – 7. kolo regionální žákovské 
florbalové ligy. Dosud neporažený Staňkov se 
po třech prohrách propadl v tabulce, naopak 
týmy Zbůchu a Tlučné nezaváhali a v tabulce po-
malu unikají svým soupeřům. 8. , 9. kolo a do-
hrávky jsou na pořadu opět 10. 2. 2008 

Výsledky, neděle 20. 1. 08: Tluč-
ná - Nýřany 6:3 (2:0;2:2;2:1), Go-Go H. 
Týn - Zbůch 2:14 (0:7;1:2;1:5), Staňkov 
- Tlučná 4:9, (2:1;1:3;1:5), Go-Go H. Týn 
- Nýřany 4:8 (0:5;3:1;1:2), Zbůch - Staňkov 
8:7 (1:1;3:2;4:4), Tlučná – Go-Go H. Týn 
13:1 (2:1, 5:0;6:0), Staňkov - Nýřany 5:6ts 
(1:1;3:1;1:3;0:1)

Zbůch nečekaně zaváhal
Poslední Vejprnice poprvé bodovaly, Tlučná opět bezchybně

Horšovský Týn / Regionální žákovská flor-
balová liga pokračovala v neděli 24. února dal-
šími zápasy základní skupiny. 

O největší překvapení v dosavadním průběhu 
soutěže se postarali hráči z Vejprnic, když po-
razili favorizovaný Zbůch poměrem 5:4. Ve vy-
rovnaném zápase se hráči Zbůchu rychle uja-
li vedení 2:0, avšak obětavě hrající soupeř po-
ctivě bránil a čtyřmi brankami z rychlých pro-
tiútoků otočil vývoj zápasu ve svůj prospěch. V 
poslední minutě utkání dokázal favorit dvěma 
slepenými góly vyrovnat na 4:4, ovšem sám 
se vlastí chybou 5. vteřin před koncem o bo-
dový zisk připravil, když nadšeně hrajícím flor-
balistům Vejprnic dovolili skórovat a upravit na 
konečných 5:4. Vejprnice tak slavili první ví-
tězství v žákovské lize. „O našem vítězství roz-
hodla maximální bojovnost a vůle, hráči se vydali 
ze všech sil. Dokázali jsme si, že i se silným sou-
peřem můžeme hrát vyrovnanou partii“ chválí 
své svěřence Tomáš Karel, trenér vítězů. 

Výsledky: (Neděle 10. 2. 08) Staňkov - Blí-
žejov 11:3, Vejprnice - Blížejov 4:5, Vejprnice 
- Chotěšov 1:11, Staňkov - Nýřany 4:10, Cho-
těšov - Blížejov 11:4, Nýřany - Vejprnice 3:0, 
Chotěšov - Go-Go H. Týn 6:5. 
(Neděle 24. 2. 08) Vejprnice - Go-Go 2:4, 
Chotěšov - Tlučná 2:12, Vejprnice - Zbůch 5:4, 
Tlučná - Staňkov 13:0, Blížejov - Zbůch 6:10, 

Nýřany -Chotěšov 8:3, Staňkov - Vejprnice 8:0, 
Zbůch - Nýřany 6:5, Blížejov - Go-Go 6:9, Ný-
řany - Blížejov 14:7. 

11, 12. kolo starších žáků 
(sobota 15. 3. 08) 
Chotěšov - Zbůch  6:4  (0:1;1:0;5:3)
Blížejov - Tlučná  0:7  (0:1;0:4;0:2) 
Staňkov - Zbůch  5:11  (1:6;4:2;0:3) 
Tlučná - Blížejov  14:4  (3:1;5:2;6:1) 
Go-Go - Chotěšov  5:4  (1:2;1:1;3:1) 
Zbůch - Tlučná  2:4  (0:1;0:1;2:2) 
Go-Go - Staňkov  7:6sn  (3:1;1:2;2:3;1:0) 

Tabulka po 12. kole:
1. Tlučná  12  10  0  0  2  101:32  30 (+69)
2. Zbůch 12 8 0 0 4 92:53 24 (+39)
3. Nýřany 12 7 1 0 4 78:63 23 (+15)
4. Chotěšov  10  6  0  0  4  55:54  18 (+1)
5. Go-Go 12 5 1 1 5 59:85 18 (-26)
6. Staňkov 12 4 1 2 5 73:81  (-8)
7. Blížejov 12 2 0 0 10 56:105 6 (-49)
8. Veprnice 10 1 0 0 9 27:52 3 (-25)

Pozn: Do konce základní částí zbývají 2 kola. 
Do vyřazovacích bojů postupují týmy na 1. - 6. 
místě, přičemž celky na 1. a 2. místě postoupí 
přímo do semifinále, celky na 3. - 6. místě si za-
hrají o postup do semifinále. Čtvrtfinále se hra-
je na dva vítězné zápasy. 


